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Αθήνα,  24 Ιανουαρίου 2023 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Θέμα: «Σε απόγνωση οι καλλιεργητές εσπεριδοειδών» 

Ο αγροτικός κόσμος της Χώρας βιώνει δύσκολες στιγμές. Οι τεράστιες 

ανατιμήσεις στην ενέργεια, στα καύσιμα, στα αγρο-εφόδια και στις υπηρεσίες 

έχουν εκτοξεύσει το κόστος παραγωγής σε δυσθεώρητα επίπεδα. Το γεγονός 

αυτό, σε συνδυασμό με τη χαμηλή απορροφητικότητα των παραγόμενων 

προϊόντων, απόρροια της διαρκούς μειούμενης αγοραστικής δύναμης των 

καταναλωτών, δημιουργούν ένα δυσχερές πλαίσιο στο οποίο οι παραγωγοί 

προσπαθούν να ανταπεξέλθουν. 

Χαρακτηριστική περίπτωση είναι αυτή των καλλιεργητών εσπεριδοειδών. Μετά 

βίας η τιμή του πορτοκαλιού στον παραγωγό αγγίζει τα 15 λεπτά το κιλό, όταν 

τα έξοδά του είναι πάνω από 10 λεπτά το κιλό. Την ίδια στιγμή, ερωτηματικά 

προκαλεί το γεγονός πως το προϊόν φτάνει να πωλείται στον καταναλωτή 

ακόμα και στην τιμή του ενός ευρώ. 

Δυστυχώς, τα αρνητικά δε σταματούν εδώ, καθώς οι παραγωγοί έχουν να 

αντιμετωπίσουν και τις ζημιές από τα έντονα καιρικά φαινόμενα. Η 

χαλαζόπτωση της 19ης Ιανουαρίου στον Ηλειακό Κάμπο και της 20ης 

Ιανουαρίου σε περιοχές του Δήμου Αρχαίας Ολυμπίας και του Δήμου 

Ανδρίτσαινας-Κρεστένων προκάλεσε σημαντικά προβλήματα στην αγροτική 

παραγωγή, με τις ζημίες στην καλλιέργεια του πορτοκαλιού που βρίσκεται στο 

στάδιο της συγκομιδής, αλλά και σε άλλες καλλιέργειες να είναι μεγάλες, από 

ποιοτικής και ποσοτικής άποψης. 

 

Επειδή το υψηλό κόστος παραγωγής σε συνδυασμό με τη μειωμένη διάθεση 

των προϊόντων έχουν φέρει τους παραγωγούς σε δύσκολη θέση. 

Επειδή οι παραγωγοί εσπεριδοειδών πουλάνε σε εξευτελιστικές τιμές, 

ελάχιστα μεγαλύτερες από το κόστος παραγωγής. 

Επειδή το αγροτικό εισόδημα διαρκώς μειώνεται. 
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Επειδή  τα έντονα καιρικά φαινόμενα δημιουργούν περαιτέρω προβλήματα 

στην παραγωγή, υποβαθμίζοντας την ποιότητα και ελαττώνοντας την 

παραγόμενη ποσότητα. 

Επειδή η τιμή των εσπεριδοειδών είναι πολύ μικρή στον παραγωγό και την ίδια 

στιγμή πολύ υψηλή στο ράφι. 

Επειδή στη συντριπτική τους πλειοψηφία οι παραγωγοί εσπεριδοειδών έμειναν 

εκτός ενίσχυσης εξαιτίας των επιπτώσεων της υγειονομικής κρίσης. 

Επειδή ελλοχεύει ο κίνδυνος για τους εσπεριδοπαραγωγούς να μην 

μπορέσουν να συνεχίσουν να καλλιεργούν, λόγω των συσσωρευμένων 

προβλημάτων που αντιμετωπίζουν.  

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Εξετάζονται μέτρα στήριξης των εσπεριδοπαραγωγών, όπως να 

κινηθεί η διαδικασία για χορήγηση  de minimis; 

2. Με ποιόν τρόπο θα αντιμετωπιστεί το πρόβλημα της μειωμένης 

απορροφητικότητας των παραγόμενων προϊόντων; 

3. Θα επισπευστεί η εκτιμητική διαδικασία και κατ’ επέκταση η 

αποζημίωση των πληττόμενων παραγωγών από τη χαλαζόπτωση 

της 19ης Ιανουαρίου στον Ηλειακό κάμπο και της 20ης Ιανουαρίου 

σε περιοχές του Δήμου Αρχαίας Ολυμπίας και του Δήμου 

Ανδρίτσαινας-Κρεστένων;  

4. Γιατί παρατηρείται τεράστια απόκλιση στα εσπεριδοειδή μεταξύ 

της τιμής του παραγωγού και της τιμής που τα προϊόντα 

πωλούνται στο ράφι; Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει προκειμένου 

να περιοριστεί η ψαλίδα;  

 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Καλαματιανός Διονύσης – Χαράλαμπος 

 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βαρεμένος Γιώργος 

Βέττα Καλλιόπη 

Γκιόλας Ιωάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 



3 
 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θεοχαρόπουλος Θανάσης 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 

Μάλαμα Κυριακή 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κώστας 

Μωραϊτης Θάνος 

Παπαηλιού Γιώργος 

Πούλου Γιώτα 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκούφα Μπέττυ 

Σπίρτζης Χρήστος 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τζούφη Μερόπη 

Τόλκας Άγγελος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 

 

 

 

 

 

 




